
Finansudvalget

Til: Beskæftigelsesministeren

Dato: 12. maj 2025

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

FIU alm. del

Spørgsmål 260
I svar på FIU alm. del – spørgsmål 151 fremgår det, at ATP i deres bidrag har oplyst, ”(…) 
at det ikke er meningsfuldt at foretage beregninger af, hvordan ATP’s samlede formue 
(garanterede ydelser og bonuspotentiale) kunne have udviklet sig, hvis den havde været 
investeret i globale aktier.” Spørger understreger, at det er spørger som folketingsmed
lem, som afgør, hvad spørger finder meningsfyldt at spørge om, og at spørger ikke har 
brug for en kvalitetsvurdering af, om ATP finder det meningsfuldt eller ej. Vil ministeren 
på den baggrund redegøre for, hvor stort afkastet har været på ATP’s investeringer siden 
år 2010, og hvor stort afkastet ville have været, hvis pengene i stedet var blevet sat i et 
verdensindeks som MSCI World? Endvidere bedes oplyst, hvor store ATP’s direkte årlige 
omkostninger (lønninger, kontorplads o.lign) er ved den aktive investeringspolitik, som de 
bedriver.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Rasmus Jarlov (KF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Rasmus.Jarlov@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Simon Kollerup
formand
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